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	المستخلص (Abstract)
	Testicular torsion due to rotation of the testis with twisting of the spermatic cord is an acute emergency, classically presenting with an acute painful testis. In the neonate however, the clinical presentation differs in that there is usually no pain or irritability, and the only findings initially maybe an enlarged testis, or a hard painless testicular mass and therefore diagnosis and consequent management may be delayed. The reported annual incidence of testicular torsion is 1:4000 males below the age of 25 years (1). In contrast, neonatal testicular torsion is rare, comprising10 to 12% of all torsions (2, 3). To our knowledge, less than 200 cases have been reported (4). We describe the clinical features and out come in two neonates with testicular torsion who presented over a period of two months, and review published reports about, yet potentially serious condition. 
التواء الخصية بسبب التناوب في الخصية مع التواء الحبل المنوي أزمة طارئة وحادة ، عادة ما  تكون مؤلمة و حادة. أما إذا ما أصابت الوليد فتختلف الحالة عن المعتاد حيث لا يوجد عادة أي ألم أو التهيج ، و النتائج في البداية تكون مصاحبة بانتفاخ في الخصية أو كتلة غير مؤلمة ،  وبالتالي  يترتب على ذلك تأخيرا للتشخيص والعلاج. وذكر أن المعدل السنوي لالتواء الخصية هو 1:4000 في الذكور الذين تقل أعمارهم عن 25 سنة. في المقابل ، التواء الخصية لدى الوليد أمر نادر الحدوث ، يصل إلى 12 في المائة من جميع الإلتواءات ، وقد تم الإبلاغ عن أقل من (200) حالة  في حدود علمنا . في هذه الدراسة نصف المظاهر السريرية في طفلين حديثي الولادة مع التواء الخصية الذي ظهر على مدى فترة  شهرين ، ومراجعة  تقارير منشورة  حول هذا النوع من الحالات الخطيرة.
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